
 

 

Bestyrelsesmøde i Friluftsrådet Vendsyssel onsdag den 15. september 2021 kl. 17.00-19.30 på 

Rådgivningscenter Nord, Aalborgvej 92, Hjørring 

Deltagere: Thomas, Betty, Benjamin, Jens, Bo   

Afbud: Margrethe 

 

Referat 

1. Godkendelse af dagsorden 

Den blev godkendt. 

2.  Godkendelse af referatet fra bestyrelsesmødet den 10. august 2021 

Det blev godkendt. 

3. Mødeplan for 2021-2022 

1. Den fremsendte plan blev gennemgået og ajourført. 

2. LAG årsmøde 9. oktober 8.30-15.30. Det forventes, at Thomas, Benjamin og Jens deltager. 

 

4. Nyt fra igangværende arbejdsgrupper med deltagelse af bestyrelsesmedlemmer 

1. Kulturformidling og turisme - CANAPÈ. Benjamin refererede kort fra møde i det rådgivende udvalg for 

    Interreg Canapé 2. september ved Vildmoseporten, Aabybro. På programmet var en mulig omlægning 

    af Stavad Kanal. Projektet er forlænget til udgangen af 2022, men der afholdes slutkonference i år. Vi 

    afventer et færdigt referat. 

2. Naturen på tværs. Betty refererede fra en fin tur til Jammerbugt Kommune 1. september. Der var 20-30 

    deltagere. Brønderslev Kommune blev desværre ikke inviteret med. Det gør man næste gang, hvor man 

    forventer, at Frederikshavn inviterer. 

3. Masterplan for Limfjorden. Thomas og Ida har drøftet planen og lavet et skrift. Planen forventes afsluttet 

    i oktober. 

4. Netværk Naturnationalparker og urørt skov. Thomas orienterede fra møde 23. august om parken ved 

    Tranum. Det har vist sig at være en problemfyldt sag. Især er der lokal modstand mod hegn, hvilket 

    mange læserbreve i Nordjyske vidner om.  

6. Naturpark Tolne. Intet nyt. 

 

5. Fredning 

Møde med fredningsnævnet 8. september i Hørby. Thomas refererede. Det var en sag om at udskifte små 

rør med større rør i et fredet område. Det er et godt projekt, hvor der er enighed om, hvad der skal laves, 

så lystfiskeri tilgodeses. 

6. Regionen 

Møde i regionsudvalget 13. september. Der var kun 3 deltagere, fortalte Thomas. Referat afventes.  

7. Nyt fra NS Vendsyssel 

Intet.  

 

 



 

 

8. Nyt fra Friluftsrådet centralt 

1. Tilskudsadministrationen. Se fællesmappen. Otte sager blev gennemgået. Thomas havde en positiv 

    kommentar til én af dem, nemlig den sidste vedrørende vandrerute Læsø Rundt og sheltere.  

2. Digitalt REKU møde 7. september. Et godkendt referat foreligger. 

 

9. Afholdte møder 

Ingen.  

 10. Nyt fra kommunerne 

Hjørring Kommune. 

1. Der er møde i Grønt råd 23.september. Mere liv i grøftekanterne er på programmet. Betty har sendt 

    bemærkninger her. 

2. Naturaften i Tolne Skovpavillon 14. september. Thomas refererede fra denne aften, hvor der var et 

    spændende program. De passive skal ud i naturen! Der er opfølgning 28. september på Slettingen 

    Naturskole.  

Brønderslev Kommune. 

Grønt råd. Der har været møde 26. august. Referat på hjemmesiden. 

Frederikshavn Kommune.  

Grønt råd. Som allerede omtalt udflugt til Jammerbugt 1. september. 

Læsø Kommune. 

Intet.  

11. Eventuelt 

Intet. 

Jens Kølbæk 


